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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kinek a kérésére vált elérhetetlenné a NAV tényleges 
tulajdonosi adatbázisa?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

2021-ben indult a  Nemzeti Adó- és Vámhivatal úgynevezett tényleges tulajdoni adatbázisa, ahova
sorra kerültek a fel a magántőkealapok befektetői. Az listán több kormányközeli üzletember neve is
megtalálható volt,  ráadásul a közös érdekeltségeik is kivehetőek voltak.  Miután erre a Direkt36
felhívta a figyelmet az adatbázist törölték. A probléma nem csak az, hogy ezeket hirtelen törölni
lehetett  és  nem  tudjuk,  hogy  kinek  a  kérésére  -  a  megkérdezett  cégek  tagadták,  hogy  ők
indítványozták  volna,  hogy  kerüljenek  ki  az  adatbázisból-,  hanem  az  is,  hogy  nincs  rendesen
szabályozva,  hogy  hogyan  kell  itthon  eljárni  a  magántőkealapokkal.  Európai  uniós
kezdeményezésre jöttek létre ezek az adatbázisok az átláthatóságért, a pénzmosás elleni küzdelem
részeként. Itthon az átláthatósági szabályok nem térnek ki külön a magántőkealapokra, a Magyar
Nemzeti  Bank  sem említette  és  a  többi  pénzmosást  célzó  jogszabály  sem.  Az  MNB szerint  a
Nemzeti Adó- és Vámhivatal feladatkörébe tartozik a szabályok betartatása, a másik felelős pedig a
jogalkotó,  a  Gazdaságfejlesztési  Minisztérium.  Világosan  látszik,  hogy  a  résztvevők  egymásra
mutogatnak,  nem tisztázott,  hogy melyik félnek pontosan milyen szabályokat  kell  betartania  és
milyen adatokat kell közölnie a tényleges tulajdonosi adatbázis működéséhez. 

 

A fentiekkel kapcsolatban tisztelettel kérdezem Miniszter urat:

 

1. Kinek a kérésére és milyen folyamat végeredményeképp vált elérhetetlenné a NAV tényleges
tulajdonosi adatbázisa?



2. Pontosan melyik jogszabály állapítja meg a tulajdonosi adatbázis jogszerű, hivatalos működését?

3. Milyen lépéseket terveznek annak érdekében, hogy átláthatóbb legyen a rendszer a tulajdonosok
és a nyilvánosság számára is?

 

Válaszát várva.

 

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2023.07.25.
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